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Opwaardeerverzoek & Technische vragen m.b.t. SB Rapport GS-onderzoek 2023 Beleidsmonitoring (art. 217a 
Provinciewet) 
 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
Partij voor de 
Dieren 

1 Opwaarderingsverzoek: Onze fractie heeft al 
eerder vragen en zelfs moties opgesteld om 
meer inzet en resultaten te zien op het gebied 
van de te behalen en behaalde beleidsdoelen. 
Dit onderzoek is voor ons een bevestiging van 
onze vragen en geeft wat ons betreft ook goede 
handvatten om monitoring op beleid(sdoelen) 
nóg beter in te gaan richten. We willen dit 
agendapunt graag opwaarderen 

 

  Als PS zijn we vooral afhankelijk van de P&C-
cyclus om op de hoogte gebracht te worden 
over de vorderingen op het beleid, maar zoals 
dit rapport ook constateert, zijn dat 
vooral prestatie-indicatoren. Voor de grote 
transitie opgaven is het essentieel dat juist 
gerapporteerd wordt over de effecten van het 
beleid. Welke stappen gaan ondernomen 
worden om veel meer effectindicatoren op te 
nemen in de cylcus richting PS?  
 

De commissie Janssen komt met een advies 
over de P&C Cyclus en zal daarin ook aandacht 
hebben voor de relatie tussen de Beleidscyclus 
en de P&C Cyclus. Naar aanleiding van dit 
advies zullen verdere acties worden 
ondernomen. 
 
Effectindicatoren zijn niet altijd en overal 
mogelijk. De P&C cyclus gaat dan vooral over 
output (hebben we gedaan wat we gezegd 
hebben te zullen gaan doen?). 
 

  Alle grote transitieopgaven (natuur, wonen, 
klimaatadaptatie etc) hangen met elkaar 
samen. De komende jaren worden 
doorslaggevend om het juiste beleid daarvoor 
uit te werken én dus inzicht te krijgen in de 
effectindicatoren. Dit kan niet zonder een 
integraal overzicht de gestelde, behaalde 
doelen en de relatie met het opgestelde beleid. 
Welke acties gaan hierop ondernomen worden? 
 

De commissie Janssen komt met een advies 
over de P&C Cyclus en zal daarin ook aandacht 
hebben voor de relatie tussen de Beleidscyclus 
en de P&C Cyclus. Naar aanleiding van dit 
advies zullen verdere acties worden 
ondernomen. 

Via de SB PS2022OGV bent u geïnformeerd 
over het voornemen om een monitor 
omgevingsbeleid te ontwikkelen. Deze wordt 
naar verwachting in april 2024 opgeleverd. Het 
wordt een overkoepelende monitor waarin voor 
de beleidsthema’s uit de Omgevingsvisie een 
select aantal indicatoren zijn opgenomen die 
informatie geven over hoe het staat met de 
realisatie van een aantal van de in de 
Omgevingsvisie opgenomen ambities. 

 
  We lezen in het rapport, en dat merken we als 

PS ook, dat pas als met monitoring wordt 
gestart, men erachter komt dat de 
beleidstheorie onvoldoende is uitgewerkt: 
welke stappen gaan er ondernomen worden om 
dit beter te borgen in het werk van een ieder die 
zich met beleid bezighoudt?  
 

De uitvoering van de ambities uit de 
Omgevingsvisie verloopt via provinciale 
programma’s. Het is de inzet dat bij het 
opstellen van programma’s al wordt nagedacht 
over hoe de uitvoering van het programma gaat 
worden gemonitord. We brengen het belang 
hiervan onder de aandacht. 
Het monitoren van beleid vergt een verandering 
in werkwijze die niet van de ene op de andere 
dag is doorgevoerd. Ook vanuit de opgave 
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“datagedreven werken/beleid” wordt er aan 
gewerkt. 
 

  Waarom wordt er voor gekozen om een 
kwartiermaker (voor 2 jaar) in te zetten om de 
centrale borging en coördinatie van kennis, 
onderzoek en monitoring te bewerkstelligen? 
Wij lezen en bespreken graag de concrete 
inspanningen om beleidsmedewerkers met 
affiniteit voor data en monitoring daartoe nog 
specifieker op te leiden: het is namelijk 
essentieel dat mensen het er niet alleen maar bij 
doen, dus: welke voornemens zijn daarvoor? 
 

De kwartiermaker kennisfunctie heeft als 
opdracht de kennisfunctie te versterken op een 
manier die systematischer is, (o.a. zelfde 
definities en standaarden), meer integraal, 
beter doordacht, beter ontsloten en meer 
toegespitst op het feit dat we veel ook nog niet 
weten en onderweg uit zullen moeten vinden 
(leren door te doen). Het beter benutten van de 
aanwezige kennis en het gezamenlijk 
anticiperen op wat onze strategische 
kennisbehoefte is, sluit ook aan op het besluit 
het strategisch vermogen te versterken 
 
Het (beter) benutten van de potentie in de 
organisatie is zeker onderdeel van het 
kwartiermaken. Ook in de Datastrategie (in 
ontwikkeling) van de organisatie wordt dit 
aspect benoemd.  
Nagegaan zal worden of en welke kennis 
versterkt kan worden: enerzijds gaat het om  
“onderzoeksexpertise” en anderzijds om 
bewustwording van beleidscollega’s. 
Er is al inzet in de organisatie op dit punt, 
bijvoorbeeld door het instellen van een 
monitoringsbrigade.     
 
De kennisfunctie ondersteunt de domeinen en 
opgaven hierin, samen met Geografische 
informatiesystemen en Informatievoorziening & 
automatisering, maar neemt  de 
verantwoordelijkheid voor het monitoren van 
beleid niet over. 

ChristenUnie   Opwaardeerverzoek 
Wij horen graag van de andere fracties welke 
vraagpunten en eventuele voorstellen zij zien 
naar aanleiding van dit rapport. Ook willen we 
graag  bespreken welke vraagpunten wij aan 
andere commissies willen voorleggen naar 
aanleiding van dit rapport. 
 
In het rapport staat dat de monitoring op dit 
moment veelal wordt gedaan door 
beleidsmedewerkers, die ook verantwoordelijk 
zijn voor de uitvoering van ditzelfde beleid. In 
hoeverre voorkomen we dat de slager zijn eigen 
vlees keurt?  
 
Hoe komen monitoring en beleidsevaluaties 
terug in de P&C Cyclus? En is dit volgens de 
aanwezige fracties voldoende of is er meer 
expliciete aandacht nodig voor 
beleidsevaluaties dan alleen in de jaarverslagen 
en andere P&C documenten? 
 

De commissie Janssen komt met een advies 
over de P&C Cyclus en zal daarin ook aandacht 
hebben voor de relatie tussen de Beleidscyclus 
en de P&C Cyclus. Naar aanleiding van dit 
advies zullen verdere acties worden 
ondernomen. 
 
Een van de aandachtspunten is het verder 
digitaliseren van de P&C cyclus hierdoor wordt 
het eenvoudiger om via een link informatie te 
krijgen die is opgenomen in de Beleidscyclus. 
 
Bij het vaststellen van het beleid zal naast de 
doelstellingen en de indicatoren moeten 
worden aangegeven welke elementen van het 
beleid in de P&C cyclus worden opgenomen. 
 
Wij zien dat in toenemende mate het belang 
van monitoring onderkend wordt. Er zijn bij 
meerdere programma’s  monitoring-
specialisten werkzaam. 
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SGP  Opwaardeerverzoek: wij zouden graag beide 
stukken over GS onderzoeken in samenhang 
opwaarderen. 
Wil graag met de commissie hierover in gesprek 
en wat bevindingen betekenen voor de 
toekomst.  
 

 

 


